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Zápis z 35. schůze představenstva České advokátní komory (ČAK, Komora), 

která se konala ve dnech 10. – 11. února 2025 v zasedací síni ČAK, Národní 16, Praha  

 

10. února 2025 

PŘÍTOMNI: 

JUDr. Martin Maisner, Ph.D., MCIArb. 

JUDr. Monika Novotná 

JUDr. Michala Plachká, LL.M. 

JUDr. Ondřej Trubač, Ph.D., LL.M. 

Mgr. Kamil Blažek 

JUDr. Radim Miketa 

JUDr. Tomáš Sokol 

Mgr. Lukáš Trojan 

JUDr. Michal Žižlavský 

 

 

JUDr. Antonín Mokrý 

 

JUDr. Petr Čáp 

 

 

 

 

 

 

OMLUVENI:  

 

JUDr. Robert Němec, LL.M. 

Mgr. Pavel Kroupa 

 

 

 

Mgr. Hana Gawlasová 

JUDr. Karel Brückler 

JUDr. Tomáš Herblich 

JUDr. Bohuslav Sedlatý 

 

 

 

 

Předsedající této schůze, místopředsedkyně Komory JUDr. Monika Novotná (dále též jen 

předsedající), zahájila tuto schůzi ve 13.00 hod.  

Poté dala předsedající hlasovat o schválení pořadu této schůze představenstva, který byl členům 

a náhradníkům představenstva rozeslán a je též k dispozici na Sharepointu představenstva: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předsedající konstatovala, že pořad této schůze představenstva byl schválen. 

Představenstvo dále rozhodlo, že některé body schváleného programu této schůze budou 

projednány v jiném pořadí, než bylo uvedeno v pozvánce.   
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a) Pozastavení výkonu advokacie dle § 9 odst. 2 písm. a) zákona o advokacii  

NEVEŘEJNÁ ČÁST  

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

b) Vyškrtnutí ze seznamu advokátů dle § 8 odst. 1 písm. c) zákona o advokacii  

NEVEŘEJNÁ ČÁST  

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

c) Zastavení řízení 

NEVEŘEJNÁ ČÁST  

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

 

1) Kontrola úkolů z předchozích schůzí představenstva (JUDr. Němec, JUDr. Čáp)  

K bodu 3d) květnové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory bere informaci o elektronické evidenci 

prohlášení o pravosti podpisů na vědomí a ukládá Odboru vnější a vnitřní legislativy, aby ve 

spolupráci s Odborem hospodářským a organizačním připravil návrh legislativního řešení, 

včetně nákladů na implementaci pro obě zmiňované varianty, přičemž není vyloučena ani 

možnost postupné implementace, tj. nejdříve varianta I při využití Elektronické knihy úschov a 

následně implementace varianty II v novém elektronickém systému.  

Představenstvo žádá Kontrolní radu ČAK o spolupráci na tomto projektu, včetně poskytnutí 

statistických údajů o problémech a pochybeních zjištěných při kontrolách knih o prohlášeních 

o pravosti podpisů. 

Úkol trvá.  

K bodu 3) zářijové schůze: 

Úkol: Představenstvo ukládá Odboru vnější a vnitřní legislativy připravit návrh usnesení sněmu 

upravující pravidla čerpání příspěvku ze sociálního fondu (SF) bývalými zaměstnanci 

a stanovení horní hranice půjčky zaměstnancům ve stejné výši jako u půjček advokátům 

a koncipientům.  

Úkol trvá. Návrh bude předložen spolu s dalšími návrhy usnesení sněmu. 

Představenstvo ukládá tajemníkovi, aby ve spolupráci s Odborem hospodářským provedl revizi 

smlouvy o vymáhání pohledávek ČAK a zorganizoval nové výběrové řízení.  
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Tajemník ČAK po opatření všech potřebných podkladů navrhne na lednovou schůzi 

představenstva další postup ve věci.  

Tajemník informoval o stavu věci s tím, že doporučuje ještě projednat další postup. 

Úkol trvá.  

K bodu 6c) zářijové schůze: 

Úkol: Odboru mezinárodních vztahů ČAK (MEZ) se ukládá, aby ve spolupráci s Odborem 

vnějších vztahů ČAK (OVV) informovali advokátní veřejnost o stavu projednávání Úmluvy 

o advokátní profesi. 

Úkol je plněn průběžně. Na téma Úmluvy o advokátní profesi sepisuje JUDr. Antonín Mokrý 

úvodník do březnového Bulletinu Advokacie. Odbor mezinárodních vztahů ČAK ve spolupráci 

s Odborem vnějších vztahů ČAK budou následně informovat advokátní veřejnost o stavu 

projednávání Úmluvy o advokátní profesi a jejím obsahu prostřednictvím detailního článku 

v Advokátním deníku.  

K bodu 7a) listopadové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory projednalo materiál Setkání zástupců 

spřátelených komor v Praze (podzim 2025), souhlasí s jeho uspořádáním, schvaluje rozpočet 

ve výši 100 000 Kč a ukládá Odboru mezinárodních vztahů ČAK, aby setkání organizačně 

zajistil. 

Odbor mezinárodních vztahů ČAK zaslal informaci o schválení pořádání setkání zástupců 

spřátelených komor v Praze představenstvem ČAK německým zástupcům, kteří toto setkání 

od počátku jeho založení zaštiťují. Mnichovská advokátní komora coby hlavní koordinátor 

těchto setkání ČAK informovala, že setkání by se mělo uskutečnit v termínu 5. – 6. září 2025 

a jako téma jednání je navrženo téma: Porovnání sankčních (kárných) systémů advokátních 

komor. Odbor mezinárodních vztahů připraví k rozeslání Save-the-Date dopis. 

K bodu 7c) listopadové schůze:  

Úkol: Představenstvo České advokátní komory projednalo část podkladu Evropská legislativa 

ohledně přípravy Zprávy o právním státu za rok 2025. Ukládá Stálé zástupkyni a Odboru 

mezinárodních vztahů ČAK navázat komunikaci s administrátory výborů (VOPOZA) a 

odborných sekcí ČAK pro zaslání podnětů ke zpracování této Zprávy. Administrátorům výborů 

a odborných sekcí ČAK se ukládá předat získané podněty ke zpracování Zprávy Stálé 

zástupkyni a Odboru mezinárodních vztahů ČAK, a to do konce listopadu 2024. 

Úkol je plněn průběžně. Odbor mezinárodních vztahů ČAK a Stálá zástupkyně ČAK v Bruselu 

kontaktovaly administrátory výborů a sekcí ČAK se žádostí o zaslání podnětů ke zpracování 

zprávy o právním státu z výborů a sekcí ČAK, které administrují. 
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Mgr. Vojířová informuje, že svůj příspěvek zaslal VOPOZA. Zpráva o právním státu 2025 je 

aktuálně zpracovávána a bude předložena vedení ČAK ke schválení. 

Mgr. Vojířová informovala, že zpráva byla, po schválení vedením ČAK, odeslána Evropské 

komisi a CCBE. 

K bodu 6c) prosincové schůze: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí shrnutí činnosti Stálé zástupkyně ČAK 

v Bruselu za listopad 2024 a ukládá Odboru vnějších vztahů ČAK, aby v advokátních médiích 

publikoval rozsudek Evropského soudu pro lidská práva ve věci Nezirić proti Bosně a 

Hercegovině s komentářem. 

Mgr. Vojířová informovala, že rozsudek včetně komentáře byl publikován v advokátních 

médiích (Advokátní deník, LinkedIn, Instagram).  

K bodu 7a) prosincové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory pověřuje JUDr. Jiřího Nováka pokračováním 

jednání s Vězeňskou službou ohledně sjednocení pravidel pro používání notebooků 

ve věznicích, zároveň ho žádá o přípravu oficiální žádosti, kterou bude předseda ČAK 

adresovat generálnímu řediteli Vězeňské služby.  

Představenstvo pověřuje předsedu, aby vyvolal jednání na Ministerstvu spravedlnosti 

s náměstkem JUDr. Vilémem Anzenbacherem, který má agendu digitalizace justice v gesci, aby 

bylo zajištěno, že provozní potřeby advokátů budou zohledněny a v dostatečném předstihu bude 

umožněno testování navrženého řešení.  

Úkol trvá.  

K bodu 7c) prosincové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory pověřuje Mgr. Pavla Kroupu, aby ve spolupráci 

s Unií administrátorů připravil strategii dalšího postupu ve věci veřejných zakázek 

na poskytování právních služeb.  

Úkol trvá.  

K bodu 6a) lednové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory  souhlasí se zapojením České advokátní komory 

do projektu LAWYEREX 3 za předpokladu, že tento projekt získá grant z Evropské komise, 

a ukládá Odboru mezinárodních vztahů ČAK projekt za ČAK administrativně zajistit. 

Mgr. Vojířová informovala, že Evropský projekt LawyerEx 3 se žádostí o grant se bude 

předkládat v březnu 2025. 
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K bodu 7c) lednové schůze: 

Úkol: V souvislosti s výstavbou nového justičního paláce v Ústí nad Labem navrhuje, aby se 

ČAK obrátila s oficiálním podnětem na Ministerstvo spravedlnosti a vedení Krajského soudu 

v Ústí nad Labem, aby v justičním paláci byl vyčleněn prostor, který by mohli advokáti užívat 

pro přípravu na jednání, občerstvení, pro uložení osobních věcí apod. 

Dále JUDr. Grus navrhuje, aby vedení ČAK podpořilo praxi, aby byl regionální zástupce ČAK 

zván na gremiální poradu na příslušném krajském soudu, zejména v případě, že budou na 

poradě řešeny otázky související s výkonem advokacie, stejně jako je tomu například u 

krajských soudů v Plzni a v Českých Budějovicích 

Dopis předsedkyni Krajského soudu v Ústí nad Labem byl odeslán 17.1.2025. Obdobné dopisy 

budou zaslány i na další krajské soudy. 

K bodu 3d) lednové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informaci o digitálním 

stejnopisu identifikačních průkazů advokátů, evropských advokátů a advokátních koncipientů, 

a ukládá Odboru vnější a vnitřní legislativy ČAK a Odboru hospodářskému a organizačnímu 

ČAK (IT) ověřit využitelnost evropské peněženky digitální identity pro potřeby digitálního 

stejnopisu advokátních ID průkazů a připravit vyčíslení nákladů pro variantu II. 

Úkol trvá. 

K bodu 3e) lednové schůze: 

Úkol: Předseda informoval o přípisu ministra vnitra Mgr. Bc. Víta Rakušana z 30. prosince 

2024 k povinnosti využívat od 15. ledna 2025 systém e-Legislativa pro tvorbu některých 

právních aktů vyhlašovaných ve Sbírce zákonů a mezinárodních smluv (e-Sbírka).  

Představenstvo  uložilo Odboru vnitřní a vnější legislativy ČAK a Odboru vnějších vztahů ČAK 

zveřejnit informaci na webu a na sociálních sítích ČAK. 

Úkol splněn.  

4) Matrika  

4a) Přehled počtu advokátů a advokátních koncipientů ke dni 4. 2. 2025 

Předsedající s odkazem na přehled předložený Odborem matriky ČAK navrhla, aby 

představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí přehled Odboru matriky ČAK, z něhož 

se zjišťuje, že ke dni 4.2.2025 bylo zapsáno celkem 13 101 aktivních advokátů a 2 409 aktivních 

advokátních koncipientů. 

Předsedající dala o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 
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Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 869-02/2025 v navrženém 

znění. 

5.  Odbor výchovy a vzdělávání (JUDr. Miketa, JUDr. Brückler, Ing. Matoušková)  

5a) Zpráva o vzdělávacích akcích pro advokátní koncipienty a advokáty v Praze a Brně 

v lednu 2025  

S odkazem na předloženou zprávu předsedající navrhla, aby představenstvo přijalo toto 

usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávu o vzdělávacích akcích pro 

advokátní koncipienty a advokáty v Praze a v Brně v lednu 2025. Odboru pro výchovu a 

vzdělávání  se ukládá předložit bližší informace o jazykových kurzech.  

Předsedající dala o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 870-02/2025 v navrženém 

znění. 

6.  Odbor mezinárodních vztahů (MEZ) – (JUDr. Maisner, Mgr. Vojířová)  

6a) Projekt Akademie evropského práva (ERA) – vzdělávání advokátních koncipientů 

a advokátů 

JUDr. Mokrý seznámil představenstvo s možností participovat na projektu ERA zaměřeném na 

vzdělávání advokátních koncipientů, a to jednak formou intenzivních osmidenních kurzů 

v Trevíru (zaměřených na právo EU a digitální kompetence v praxi), jednak soutěže typu moot 

court (simulované soudní řízení).   

Předsedající poté navrhla, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory projednalo materiál „Projekt ERA zaměřený na 

vzdělávání koncipientů v oblasti práva EU“ a rozhodlo se do projektu zapojit s 6 koncipienty 

v případě intenzivních kurzů a 1 koncipientem v rámci soutěže s tím, že o úhradě příslušných 

registračních poplatků bude rozhodnuto na základě individuálních žádostí účastníků.  

Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 871-02/2025 v navrženém znění.   
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6b) Memorandum s Izraelskou advokátní komorou 

JUDr. Maisner informoval o zájmu Izraelské advokátní komory o spolupráci s Českou 

advokátní komorou a předloženým návrhem memoranda o porozumění.   

Předsedající poté navrhla, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávu o možné spolupráci a  podpisu 

Memoranda s Izraelskou advokátní komorou. 

Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 872-02/2025 v navrženém 

znění.   

6c) Shrnutí činnosti bruselské zástupkyně za prosince 2024 a leden 2025 a Aktuality 

z EU za prosinec 2024 a leden 2025 

Předsedající s odkazem na podkladové materiály navrhla, aby představenstvo přijalo toto 

usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí shrnutí činnosti bruselské zástupkyně 

za prosinec 2024 a leden 2025.  

Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 873-02/2025 v navrženém znění. 

Z dalšího jednání se omluvil Mgr. Kamil Blažek.  

6d)  Projekt Evropské akademie práva (ERA) – Evropské trestní právo pro obhájce 

v měnícím se digitálním prostředí  

Mgr. Vojířová informovala o nově předkládaném projektu ERA s názvem Evropské trestní 

právo pro obhájce v proměňujícím se digitálním prostředí, jehož obsahem je několik 

konferencí, seminářů a webinářů zaměřených na evropské trestní právo.  Předsedající poté 

navrhla, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory projednalo materiál „Projekt ERA zaměřený na 

vzdělávání obhájců v evropském trestním právu“ a rozhodlo, že se ČAK do projektu zapojí. 

Odboru mezinárodních vztahů ČAK se ukládá projekt administrativně zajistit a provést 

výběrové řízení účastníků za ČAK. 

Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 



Zápis z 35. schůze představenstva ČAK   

10. – 11. února 2025 

 

8 

 

 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 874-02/2025 v navrženém znění. 

 

Předsedající poté v 17.35 hodin pondělní jednání ukončila, poděkovala všem za účast a 

schůzi představenstva do úterních 09.00 hodin přerušila. 

 

11. února 2025 

PŘÍTOMNI: 

JUDr. Martin Maisner, Ph.D., MCIArb. 

JUDr. Monika Novotná 

JUDr. Michala Plachká, LL.M. 

JUDr. Ondřej Trubač, Ph.D., LL.M. 

Mgr. Kamil Blažek 

JUDr. Radim Miketa 

JUDr. Tomáš Sokol 

Mgr. Lukáš Trojan 

JUDr. Michal Žižlavský 

 

 

Mgr. Hana Gawlasová 

JUDr. Antonín Mokrý 

 

JUDr. Petr Čáp 

 

 

On-line: 

JUDr. Robert Němec, LL.M. 

 

Za regionální zástupce: 

JUDr. Petr Mrázek 

 

 

 

OMLUVENI:  

 

Mgr. Pavel Kroupa 

 

 

 

JUDr. Karel Brückler 

JUDr. Tomáš Herblich 

JUDr. Jan Mikš 

JUDr. Bohuslav Sedlatý 

 

 

 

Předsedající zahájila úterní jednací den této schůze v 9.00 hod. 

2)  Priority  

2a) Zpráva předsedy ČAK o činnosti od předchozí schůze představenstva 

Předseda s odkazem na článek v Advokátním deníku informoval o Novoroční recepci 

v Bruselu, které se 3. února 2025 zúčastnil spolu s místopředsedkyní ČAK Monikou Novotnou, 

vedoucím české delegace při CCBE Antonínem Mokrým a stálou zástupkyní ČAK v Bruselu 

Alžbětou Dvořákovou Recovou, a o dalších jednáních, jichž se v souvislosti s touto akcí 

zúčastnili. Další informace podal předseda v rámci některých bodů této schůze představenstva. 

2b) Sněm 2025 

Tajemník informoval o přípravě sněmu včetně voleb a hlasování elektronickou formou. Podle 

předpokladu by do konce dubna mělo proběhnout testování volebního systému, o něco později 
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pak testování konferenčního systému včetně hlasování o usneseních sněmu. Tajemník dále 

informoval o průběhu schvalování novely zákona o advokacii, která hybridní formu sněmu 

umožní. Novela je na programu schůze Senátu, která začíná 26. února 2025.  Dále stručně 

vysvětlil navrhovaná usnesení týkající se svolání sněmu a výzvy k předkládání kandidatur 

do voleb na sněmu.  

 
Předsedající poté navrhla, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory rozhodlo o svolání 9. sněmu České advokátní komory, 

který se bude konat 3. října 2025 od 9:00 hodin v Kongresovém centru Clarion Congress Hotel 

Prague, Freyova 33, Praha 9 – Vysočany a ukládá legislativnímu odboru publikovat svolání 

sněmu ke dni 1. 3. 2025 ve Věstníku České advokátní komory a na webu ČAK, a to společně 

s výzvou k podávání kandidatur do volených orgánů Komory. 

 Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 875-02/2025 v navrženém 

znění. 

2c) Palác Dunaj 

Mgr. Sedláčková seznámila představenstvo s přípravou stavebních prací pro umístění archivů 

v paláci Dunaj a vysvětlila navrhovaný dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo s firmou Capexus. 

Zdůraznila, že na nákladech stavebních prací se bude v souladu s nájemní smlouvou podílet též 

pronajímatel, takže ekonomické zatížení ČAK bude výrazně nižší. Dále Mgr. Sedláčková 

informovala o stěhování knihoven a plánu na otevření coworkingového prostoru.  

Předsedající poté navrhla, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informaci vedoucí Odboru 

hospodářského a organizačního ČAK Mgr. Miroslavy Sedláčkové o aktuálním stavu 

rekonstrukce prostor archivů ČAK v paláci Dunaj a stěhování knihovny ČAK do prostor 

coworkingu ve 2. nadzemním podlaží paláce Dunaj.  

Představenstvo ČAK ukládá předsedovi ČAK, aby podepsal dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo 

se společností CAPEXUS.  

Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 1  

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 876-02/2025 v navrženém 

znění. 
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2d) Novela zákona o advokacii / úschovy / Garanční fond 

V souvislosti s kontrolami úschov, a především zvýšenými nároky na kontroly plnění 

povinností advokátů podle AML předpisů, představenstvo podporuje posílení Kontrolního 

oddělení o odborníky na tuto problematiku, kteří by členům kontrolní rady poskytovali 

potřebný servis při provádění kontrol tak, jak navrhuje Kontrolní rada.  

Předseda seznámil představenstvo s možností nabízenou Vlámskou advokátní komorou, která 

používá elektronický systém kontrol úschov, a doporučil, aby ČAK  požádala zástupce Vlámské 

advokátní komory o bližší informace o tomto systému.  

Předsedající poté navrhla, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory ukládá Odboru mezinárodních vztahů ČAK, aby 

navázal kontakt s Vlámskou advokátní komorou a zjistil podrobné informace o jejich 

kontrolním systému úschov.  

 Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 877-02/2025 v navrženém 

znění. 

Garanční fond 

Byl diskutován věcný záměr návrhu usnesení o zřízení garančního fondu v souladu s novelou 

zákona o advokacii. Schválení věcného záměru bylo odloženo na březnové představenstvo, aby 

se členové představenstva mohli podrobně seznámit se statistickými daty z elektronické knihy 

úschov.   

Předseda ČAK se odpojil z dálkového připojení.  

2e) Termín červnové schůze představenstva 

Předsedající navrhla, aby, s ohledem na to, že květnová schůze představenstva proběhne až 

v sobotu 24. května v Brně, se červnová schůze představenstva, na níž by představenstvo mělo 

mj. podle článku 5 volebního řádu sestavit kandidátní listiny pro volby na 9. sněmu ČAK,  

konala 17. června od 9.00 hod. 

Předsedající poté navrhla, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje termín konání červnové schůze 

představenstva na 17. červen 2025 od 9.00 hodin v Praze.  

 Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 
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Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 878-02/2025 v navrženém 

znění. 

3) Legislativa  

3a) Změna stálého volebního řádu ČAK 

JUDr. Justoň seznámil představenstvo s připraveným návrhem novely stálého volebního řádu 

sněmu v souvislosti s elektronickými volbami, jejíž přijetí by na základě přechodných 

ustanovení novely zákona o advokacii mělo být výjimečně v působnosti představenstva. 

Předsedající poté navrhla, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí návrh usnesení představenstva, kterým 

se mění stálý volební řád sněmu České advokátní komory, a ukládá Odboru vnější a vnitřní 

legislativy ČAK, aby finální znění návrhu předložil na schůzi představenstva nejblíže 

následující po dni účinnosti novely zákona o advokacii. 

 Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 879-02/2025 v navrženém 

znění. 

 3b) Změna jednacího řádu sněmu ČAK 

JUDr. Justoň seznámil představenstvo s připraveným návrhem novely jednacího řádu sněmu 

v souvislosti s konáním sněmu hybridní formou, jejíž přijetí by na základě přechodných 

ustanovení novely zákona o advokacii rovněž mělo být výjimečně v působnosti představenstva. 

V rámci přípravy sněmu bude advokátům rozeslána i instrukce, aby si na sněm přinesli 

pro hlasování a volby vlastní zařízení (mobilní telefon, notebook, tablet), jehož minimální 

nezbytné technické parametry budou oznámeny s dostatečným předstihem.  Přesto bude v místě 

konání sněmu připraveno několik desítek mobilních zařízení, jejichž prostřednictvím budou 

moci hlasovat a volit na sněmu advokátky a advokáti, kteří nebudou mít s sebou potřebné 

mobilní zařízení.   

Předsedající poté navrhla, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí návrh usnesení představenstva, kterým 

se mění jednací řád sněmu České advokátní komory, a ukládá Odboru vnější a vnitřní 

legislativy ČAK, aby finální znění návrhu předložil na schůzi představenstva nejblíže 

následující po dni účinnosti novely zákona o advokacii. 

 Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 
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Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 880-02/2025 v navrženém 

znění. 

3c) Změna organizačního řádu ČAK  

JUDr. Justoň seznámil představenstvo s připraveným návrhem novely organizačního řádu 

Komory, jejíž přijetí by na základě přechodných ustanovení novely zákona o advokacii rovněž 

mělo být výjimečně v působnosti představenstva. Předsedající poté navrhla, aby představenstvo 

přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí návrh usnesení představenstva, kterým 

se mění organizační řád České advokátní komory, a ukládá Odboru vnější a vnitřní legislativy 

ČAK, aby finální znění návrhu předložil na schůzi představenstva nejblíže následující po dni 

účinnosti novely zákona o advokacii. 

 Předsedající dala  hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 881-02/2025 v navrženém 

znění. 

3d) Informace o legislativním procesu  

JUDr. Sokol informoval, že Sekce pro trestní právo se zabývá připomínkami k návrhu zákona 

o odčerpávání majetku protiprávního původu, přičemž by je od členů sekce měl obdržet 

do 17. února 2025. Následně je zašle JUDr. Justoňovi / Mgr. Vráblikové k zapracování 

připomínek.  

Předsedající poté navrhla, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informace o legislativním procesu 

za měsíc leden.  

 Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 882-02/2025 v navrženém 

znění. 

7.  Různé 

7a) Návrh na zřízení nové podsekce pro právní pomoc poškozeným 

Předsedající informovala představenstvo o jednání s advokátkami Mgr. Klárou Kalibovou 

a Mgr. Petrou Naskosovou, ze kterého vyplynul návrh na zřízení poradního orgánu pro 

představenstvo, který by se zabýval otázkami souvisejícími s právní pomocí poškozeným 
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v trestním i civilním řízení. Po diskusi bylo navrženo, aby se jednalo o podsekci Sekce pro 

právo soukromé, jejíž předsedkyní by byla JUDr. Monika Novotná.  

Předsedající poté navrhla, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory zřizuje Podsekci pro právní pomoc poškozeným 

v rámci Sekce pro právo soukromé.  

Představenstvo České advokátní komory jmenuje předsedkyní Podsekce ČAK pro právní pomoc 

poškozeným JUDr. Moniku Novotnou, advokátku ev. č. ČAK 03968.  

Představenstvo České advokátní komory jmenuje členy Podsekce ČAK pro právní pomoc 

poškozeným tyto advokátky a advokáty (abecedně): 

JUDr. Daniel Bartoň, LL.M., Ph.D., advokát ev. č. 15817,  

JUDr. Brigita Bilíková, advokátka ev. č. 18763,  

JUDr. Petra Carvanová, advokátka ev. č. 14943,  

JUDr. Dominika Erbrt, Ph.D., advokátka ev. č.  20718,  

Mgr. Adéla Hlinková, advokátní koncipientka  ev. č. 45459, 

Mgr. Adéla Hořejší, advokátka ev. č. 15935,  

JUDr. Lucie Hrdá, advokátka ev. č. 11778,  

Mgr. Klára Kalibová, Ph.D., advokátka ev. č. 18890,  

Mgr. Pavlína Komedová, LL.M., advokátka ev. č. 16270,  

Mgr. Ing. Jana Krouman, BA, advokátka ev. č. 17458,  

Mgr. Lukáš Matějka, advokát ev. č. 16403,  

 Mgr. Petra Naskosová, advokátka ev. č. 16147,  

Mgr. Věra Nováková, advokátka ev. č. 17246,  

Mgr. Tereza Otavová, advokátní koncipientka  ev. č. 45180 a  

Mgr. Hana Wernerová, advokátka ev. č. 13926. 

 Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 883-02/2025 v navrženém 

znění. 
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7b) Zřízení účtu na sociální síti Blue Sky 

Tajemník informoval o falešném profilu ČAK na Facebooku a o podniknutých krocích – 

oznámení v Advokátním deníku, na sociálních sítích a webu ČAK,   podání žádosti o blokování 

profilu adresované společnosti Meta. Předsedající informovala o návrhu, aby si ČAK zřídila 

profil na Blue Sky a informovala o činnosti Komory též touto cestou. JUDr. Trubač navrhl, aby 

se touto otázkou nejprve zabýval Výbor pro vnější vztahy.  

Předsedající poté navrhla, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory ukládá Výboru pro vnější vztahy předložit 

představenstvu stanovisko ke zřízení účtu ČAK na síti Blue Sky.  

 Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 884-02/2025 v navrženém 

znění. 

7c) Projednání nabídky společnosti CRIF na spolupráci v oblasti vyhledávání v jejich 

systému pro advokáta jako povinnou osobu ve smyslu AML zákona 

Předsedající seznámila představenstvo s nabídkou společnosti CRIF na představení a případnou 

úpravu systému pro vyhledávání informací v souvislosti s AML. S ohledem na to, že se jedná 

o komerční produkt, doporučila zachovat stávající praxi, kdy se představenstvo neúčastní 

výběru jakéhokoli nástroje pro advokáty, a navrhla, aby společnosti CRIF byla zaslána odpověď 

v tom smyslu, že Komora nemůže doporučovat komerční produkty, s tím, že je možné, aby 

produkt inzerovali v advokátních médiích nebo přímo na sněmu ČAK.  

Předsedající poté navrhla, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory ukládá tajemníkovi, aby společnost CRIF s poukazem 

na to, že jde o komerční produkt, seznámil s tím, že Komora jej nemůže aktivně propagovat. 

Odboru pro vnější vztahy se ukládá, aby CRIF seznámila s možností inzerce v advokátních 

médiích a na sněmu ČAK.  

 Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 885-02/2025 v navrženém 

znění. 

7e) Žádosti o snížení, prominutí a prodloužení splatnosti povinných plateb 

JUDr. Trubač seznámil představenstvo se žádostmi o snížení, prominutí a prodloužení 

splatnosti povinných plateb s tím, že k žádostem bylo přistupováno podle schválených pravidel.  

Předsedající poté navrhla, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 
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Představenstvo České advokátní komory vyhovuje žádostem o snížení, prominutí a prodloužení 

splatnosti povinných plateb dle návrhů pověřeného člena představenstva 

JUDr. Ondřeje Trubače, Ph.D., LL.M. a pověřené náhradnice představenstva Mgr. Hany 

Gawlasové uvedených v zápisu z jejich jednání ze 3. února 2025 a v připojených seznamech. 

 Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 5 Proti: 0 Zdrželi se: 3 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 886-02/2025 v navrženém 

znění. 

7f) Advokátní vyznamenání  

NEVEŘEJNÁ ČÁST 

KONEC NEVEŘEJNÉ ČASTI 

7g) Vstup ČAK do řízení před Nejvyšším správním soudem 

Předsedající seznámila představenstvo s rozšiřující se praxí správců daně, kteří vyžadují 

důvěrné podklady od klientů advokátů za účelem posouzení daňové uznatelnosti nákladů 

na právní službu. V současné době řeší tuto problematiku na základě podané kasační stížnosti 

Nejvyšší správní soud (NSS). S ohledem na to, že jde o problematiku, která výrazně narušuje 

důvěrnost vztahu advokáta a klienta, považuje za vhodné, aby ČAK do řízení před NSS 

vstoupila. Mgr. Trojan navrhl, aby kromě návrhu na přistoupení byl připraven ještě návrh na 

předložení předběžné otázky k Soudnímu dvoru Evropské unie, neboť tato praxe je v rozporu 

s právem klienta na právní pomoc a právo na spravedlivý proces ve smyslu Úmluvy.  

Předsedající poté navrhla, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory schvaluje vstup ČAK do řízení vedeného Nejvyšším 

správním soudem pod sp. zn. 3 Afs 262/2024 a pověřuje tajemníka, aby podal návrh, který je 

v podkladových materiálech této schůze.  

 Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 887-02/2025 v navrženém 

znění. 

7h) Pozvánka od předsedy Vrchního soudu v Praze – panelová debata na téma 

„Obviněný a oběť v současné procesní praxi“ 

Předsedající seznámila představenstvo s pozvánkou předsedy Vrchního soudu v Praze 

k panelové debatě na téma „Obviněný a oběť v současné procesní praxi“. Panelové debaty 

se zúčastní Mgr. Trojan a JUDr. Novotná, případně členové Podsekce pro právní pomoc 

poškozeným.   
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7i) Zpráva o činnosti knihoven ČAK v Praze a Brně za rok 2024 

Předsedající s odkazem na předloženou zprávu navrhla, aby představenstvo přijalo toto 

usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávu o činnosti knihoven ČAK 

za rok 2024.  

 Předsedající dala hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předsedající konstatovala, že představenstvo přijalo usnesení č. 888-02/2025 v navrženém 

znění. 

7j) Informace zástupce regionálního představitele střediska Praha  

JUDr. Petr Mrázek informoval představenstvo o akcích regionálního střediska Praha 

pořádaných v loňském roce a o akcích připravovaných pro rok letošní. Jedná se zejména 

o sportovní a kulturní akce, připravován je také seminář o mediaci a seminář o dohodách o vině 

a trestu. Regionální středisko se zapojí do Právnického podzimu s aktuálním tématem „umělá 

inteligence“ a „vymahatelnost práva“. Opět se připravuje adventní divadelní přestavení, které 

mělo v loňském roce velký úspěch. V loňském roce se regionální představitel a jeho zástupci 

rovněž podíleli na výběru advokátních koncipientů do nově zřizované Sekce pro advokátní 

koncipienty.  

 

Poté, ve 12.55 hod., předsedající poděkovala přítomným za účast a schůzi představenstva 

ukončila.   

 

Zapsala: Mgr. Lenka Vobořilová 

 

Správnost zápisu ověřil: JUDr. Petr Čáp, tajemník ČAK 


